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Trudności w zaopatrzeniu aptek – tym tematem zajęli się radni podczas posiedzenia Komisji Zdrowia i

Profilaktyki oraz Uzdrowiskowej. Informowała ich o tym zjawisku prezes Okręgowej Rady Aptekarskiej w

Krakowie Barbara Jękot.

Pani prezes przekonywała, że występują coraz większe problemy z zamówieniem leków do

aptek. Jest to związane z nielegalnym eksportem, tzw. łańcuchem odwróconej dystrybucji. Mało

skuteczne kary i spore zyski dla uczestników tzw. odwróconego łańcucha dystrybucji sprawiły,

że apteki mają coraz większe trudności  z zaopatrzeniem chorych w medykamenty.

Szczególne problemy mają małe apteki, które często mają trudności z otrzymaniem m.in takich

preparatów i leków jak: paski do glukometrów, insuliny, heparyny. Podobne problemy występują

również w przypadku innych leków. Sytuacja taka wynika z faktu, że w Polsce leki na listach

refundacyjnych mają ceny najniższe w Unii, co powoduje, że są zwrotnie sprzedawane przez

hurtownie i apteki do innych krajów. W konsekwencji mała apteka nie może zamówić

pojedynczego opakowania leku, bo nie jest to atrakcyjne dla hurtowni. Hurtownia informuje

wtedy, że lek trzeba zamawiać bezpośrednio u producenta. Producenci z kolei żądają

przedstawienia recept na zamówione leki i ustalają, według tylko sobie znanego klucza, limit

zakupu przez apteki. Taka procedura powoduje, że lek dociera do apteki zdecydowanie później

niż powinien. Ta niepotrzebna zwłoka zagraża zdrowiu i życiu pacjentów oraz naraża budżet

NFZ na leczenie powikłań chorobowych.

Po tej informacji radni dyskutowali nad problemem, pytali o próg opłacalności w dystrybucji

leków, zgodzili się również, że problem jest realny i potrzebne jest skuteczne długofalowe

działanie.
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